

Hello fellow pilgrims,

Fr. Raniero Cantalamessa OSF, theologian, author has been the preacher of the Papal Household since 1980. He is a dynamic preacher and told this true story that can be applied to the Corona virus. The painter of the frescos in the 17th Century (and magnificent structure and art!) of St. Paul's Episcopal Cathedral in London had a real wake up experience. When he was high atop the scaffold one day, he stood back from the section he had just finished to look at it. He was so excited and proud to see how beautiful and wonderful his work was progressing. He stepped back again to admire the frescos, and then another step, etc. each time to appreciate the whole scene with a better perspective. (They say that is how to view art.) Meanwhile on a lower deck, one of his assistants noticed him slowing step by step, and if the artist were to keep going with his eyes fixed on the frescos he would fall off and be hurt or worse! The assistant wanted to warn him to stop, but he knew that if he were to scream, the artist, in surprise, would turn and step instinctively toward the shout. Rather, the quick thinking assistant took a paintbrush, covered it with paint, and threw at the fresco. Well, the artist was shocked to see his work damaged he instinctively ran TOWARD the painting away from the brink of disaster.

Fr. Cantalamessa said that is how God is with us. God is NOT the assistant, however God permits the virus and natural disasters, evil, etc. "God disrupts our projects and our calm to save us from the abyss we don't see." That idea is helpful in terms of our reaction to this pandemic. We, the world, have been shocked and awakened. Our way of life shattered, our comforts stolen. We are now choosing our path forward but, having been disrupted will we return to our old ways? Today in the Acts of the Apostles (6.8-15) St. Stephen, the first of the seven deacons to be named, is preaching fiercely just as St. Peter and the others had been which we read last week. People are shocked! Now they have to choose between the disaster of remaining complacent or to accept this new teaching that Jesus is the Messiah. Stephen was "filled with grace and power" the Scripture tells us. What a beautiful image to be *filled with grace and power*. (Remember the Angel to Mary.) Stephen applied the Spirit-given gifts in preaching and people noticed, and were awakened by his *wisdom and spirit* as he spoke. Let **us** cry out to God to guide us forward as a world not to continue to head toward the "delusion of omnipotence." We are dependent upon God clearly revealed to us in this crisis. May we find the balance in the future between humanity and technology, personhood and community, work and family, life and God.

Today's Saint Louis de Montfort (late 17thc) lived in this way. (NOT St. Louis King of France) His personal motto was "Totus Tuus" translated: "All is Yours" which John Paul II borrowed. St. Louis lived a strong devotion to Mary particularly in "imitation of the Virgin Mary's ongoing acceptance of God's will in her life." This virtue will help us progress forward always seeking God's will and not our own. Watch your step or you may tumble off the scaffold of life!" Let us hold in prayer the immigrants at the border suffering silently with few to help them in this crisis.

May the Risen Christ soften our hearts.

Fr. Tito

Hola compañeros peregrinos,

El Padre Raniero Cantalamessa OSF, teólogo, autor ha sido el predicador de la Casa Papal desde 1980. Es un predicador dinámico y contó esta historia real que se puede aplicar al virus Corona. El pintor de los frescos del siglo XVII (¡y una estructura y arte magníficos!) De la Catedral Episcopal de San Pablo en Londres tuvo una verdadera experiencia de despertar. Un día, cuando estaba en lo alto del andamio, se apartó de la sección que acababa de terminar para mirarla. Estaba tan emocionado y orgulloso de ver cuán hermoso y maravilloso progresaba su trabajo. Dio un paso atrás para admirar los frescos, y luego otro paso, etc. cada vez para apreciar toda la escena con una mejor perspectiva. (Dicen que así es como se ve el arte.) Mientras tanto, en una cubierta inferior, uno de sus asistentes lo notó desacelerar paso a paso, y si el artista continuaba con los ojos fijos en los frescos, se caería y se lastimaría, ¡o peor! El ayudante quería advertirle que se detuviera, pero sabía qué si gritaba, el artista, sorprendido, se daría vuelta y daría un paso instintivo hacia el grito. Más bien, el asistente de pensamiento rápido tomó un pincel, lo cubrió con pintura y arrojó al fresco. Bueno, el artista se sorprendió al ver su trabajo dañado, instintivamente corrió HACIA la pintura lejos del borde del desastre.

El Padre Cantalamessa dijo que así es como Dios está con nosotros. Dios NO es el asistente, sin embargo, Dios permite el virus y los desastres naturales, el mal, etc. "Dios interrumpe nuestros proyectos y nuestra calma para salvarnos del abismo que no vemos." Esta idea es útil en términos de nuestra reacción a esta pandemia. Nosotros, el mundo, nos hemos sorprendido y despertado. Nuestra forma de vida se hizo añicos, nuestras comodidades fueron robadas. Ahora estamos eligiendo nuestro camino a seguir, pero habiendo sido interrumpidos ¿volveremos a nuestros viejos caminos? Hoy, en los Hechos de los Apóstoles (6.8-15), San Esteban, el primero de los siete diáconos que se nombra, está predicando ferozmente como San Pedro y los demás, lo leímos semana pasada. ¡La gente está conmocionada! Ahora tienen que elegir entre el desastre de permanecer complacientes o aceptar esta nueva enseñanza de que Jesús es el Mesías. Esteban estaba "lleno de gracia y poder", nos dice la Escritura. Qué hermosa imagen para ser llena de gracia y poder. (Recuerde el ángel a María.) Esteban aplicó los dones dados por el Espíritu en la predicación y la gente lo notó, y su sabiduría y espíritu lo despertaron mientras hablaba. Pidamos a Dios que nos guíe hacia adelante como un mundo para no continuar dirigiéndonos hacia el "engaño de la omnipotencia". Dependemos de Dios claramente revelado en esta crisis. Que podamos encontrar el equilibrio en el futuro entre humanidad y tecnología, personalidad y comunidad, trabajo y familia, vida y Dios.

El Santo de hoy Louis de Montfort (finales del siglo XVII) vivió de esta manera. (NO San Louis Rey de Francia) Su lema personal era "Totus Tuus" traducido: "Todo es tuyo" que Juan Pablo II tomó prestado. San Louis vivió una fuerte devoción a María, particularmente en "imitación de la aceptación continua de la Virgen María de la voluntad de Dios en su vida." Esta virtud nos ayudará a progresar siempre buscando la voluntad de Dios y no la nuestra. ¡Cuida tus pasos o puedes caer del andamio de la vida! Mantengamos en oración a los inmigrantes en la frontera que sufren en silencio con pocos para ayudarlos en esta crisis.

Que Cristo resucitado ablaide nuestros corazones.

Padre Tito